
 
Protokół 

z posiedzenia Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego 
 z dnia 18.12.2007 r. 

 
 

Posiedzenie Wojewódzkiej Rady Bezpiecze�stwa Ruchu Drogowego odbyło si� w sali 
konferencyjnej Wojewódzkiego O�rodka Ruchu Drogowego w Kielcach. Posiedzenie 
otworzył w imieniu Przewodnicz�cego WRBRD pana Adama Jarubasa, członek prezydium, 
Dyrektor WORD w Kielcach pan Czesław Dawid, który przywitał zebranych go�ci a 
nast�pnie realizuj�c drugi punkt porz�dku obrad oddał głos panu Tadeuszowi Solarzowi 
Sekretarzowi WRBRD celem omówienia planu pracy Wojewódzkiej Rady na rok 2008. 

 
Po szczegółowym omówieniu projektu planu pracy przez Sekretarza Rady, pan 

Dyrektor Dawid podzi�kował referuj�cemu panu Solarzowi, jednocze�nie przechodz�c do 
kolejnego punktu porz�dku obrad, zaproponował dyskusj� na temat przedstawionego planu. 
 Głos zabrał pan Janusz Łach przedstawiciel Urz�du marszałkowskiego, który nawi�zał 
do dyskusji, która miała miejsce na ostatnim posiedzeniu, WRBRD a dotyczyła kolizji na ul. 
Langiewicza podczas �wicze� symulowanego po�aru Szpitala Dzieci�cego. Pan Łach 
stwierdził, �e do chwili obecnej nic w tej kwestii si� nie zmieniło mimo rozmów  
z Dyrektorem Miejskiego Zarz�du Dróg i przedstawicielami Urz�du Miasta. Nadal 
samochody parkuj� po dwóch stronach ulicy a kierowcy „TAXI” zatrzymuj� si� w dowolnym 
miejscu i nadal utrudniony a wr�cz niemo�liwy jest dojazd wozu stra�ackiego do szpitala.
 Po wysłuchaniu tego stanowiska o głos w dyskusji poprosił przedstawiciel Miejskiego 
Zarz�du Dróg w Kielcach Pan Wawrzynkiewicz. Stwierdził on, �e wszystko, co mo�na było 
w tej sprawie zrobi� to MZD zrobił natomiast dalej to ju� pozostaje kwestia działania słu�b 
porz�dkowych jak Policja, Stra� Miejska. Pan Wawrzynkiewicz wskazał te� na potrzeb� 
funkcjonowania przynajmniej dwóch firm, które odholowywałyby samochody, które nie 
przestrzegaj� przepisów parkowania. 
 Nast�pnie głos zabrał przedstawiciel PSP w Kielcach brygadier Sabat podkre�laj�c 
konieczno�� uprawnienia wyjazdu samochodów Stra�y Po�arnej w ul. Sandomiersk�. 
Wyja�nił równie�, �e nie mo�na w oparciu o aktualne przepisy szkoli� Stra�aków 
Ochotniczych Stra�y Po�arnych z zagadnie� regulacji ruchem drogowym, st�d w planie pracy 
nie mo�na takiego szkolenia umie�ci�. Sprostował równie�, �e je�li chodzi o zakup sprz�tu 
dla PSP to chodzi o drobne zakupy a nie o sprz�t du�ej warto�ci. 
 Naczelnik Wydział Ruchu Drogowego Komendy Wojewódzkiej Policji p. Zieli�ski 
zaproponował uj�� w planie pracy Rady szkolenia policjantów RD w sposób ci�gły, je�li 
chodzi o zagadnienia udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej. Zło�ył równie� wniosek, 
aby zorganizowa� szkolenie z zakresu in�ynierii ruchu drogowego dla tych policjantów, 
którzy t� problematyk� si� zajmuj�. Chodziłoby o kilkudziesi�ciu policjantów. Szkolenie 
takie zdaniem p. Zieli�skiego mogliby przeprowadzi� specjali�ci z GDDKiA, MZD, SZDW. 
 W tej kwestii głos zabrał p. Płaza – dyrektor SZDW twierdz�c, �e trudno b�dzie 
przeszkoli� policjantów w tym zakresie gdy� problematyka ta obejmuje kilkuletni okres 
studiów. 
 Zabieraj�c głos sekretarz Rady p. Solarz poinformował, �e wszystkie zgłoszone uwagi 
znajd� si� w opracowanym planie pracy Rady, natomiast w sprawie szkolenia policjantów z 
zakresu in�ynierii ruchu drogowego wła�ciwy zespół roboczy powinien okre�li� sposób i 
zakres takiego szkolenia. 



 Dyrektor Dawid podkre�lił, �e jest to ramowy plan pracy, który mo�e by� w ka�dej 
chwili, modyfikowany. Zaproponował nast�pnie przyj�cie do realizacji plan pracy wraz ze 
zgłoszonymi uwagami. Plan został przyj�ty jednogło�nie. 
 Prosz�c o głos p. Komendant Policji insp. Doroszkiewicz podkre�lił, �e szkolenie 
policjantów le�y w interesie wszystkich i jest wskazane, aby prowadzi� je w ró�nych 
zakresach. Zauwa�ył, �e najwi�kszy wzrost wypadków ze skutkiem �miertelnym jest w 
województwie �wi�tokrzyskim i wszyscy powinni wł�czy� si� w działania prewencyjne. 
Podzi�kował za wsparcie w działaniach Policji szczególnie, je�li chodzi o Olimpiad� BRD w 
szkołach podstawowych i prosił o kontynuacj� tego programu. 
 W sprawach ró�nych głos zabrał p. Golmento z Pa�stwowej Inspekcji Pracy w 
Kielcach prosz�c o współprac� w konkursach dla młodzie�y ponadgimnazjalnej. 
Poinformował, �e przekazano podr�czniki dla szkół ponadgimnazjalnych dotycz�ce, zasad 
zachowania si� nad wod�, w ruchu drogowym, w trudnych sytuacjach itp. W tym programie 
uczestniczy 17 szkół ponadgimnazjalnych województwa �wi�tokrzyskiego. 
 Z uwagi na brak dalszej dyskusji p. Dyrektor Dawid poinformował, �e WORD b�dzie 
starał si� wspiera� wszelkie działania dotycz�ce bezpiecze�stwa szeroko rozumianego. 
 Na tym zako�czono posiedzenie WR BRD. 
 
 
 
 

Protokołował       Sekretarz WR BRD 
 
         Michał Piechota          Tadeusz Solarz 
 

 
 



 
 



 



 



 
 
 
 


